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Protokół Nr 25/2021 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 23 września 2021r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska 

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy 

Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

dokumentacji projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T, 

b. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego, 

c. zmian w budżecie Gminy na rok 2021, 

d. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036, 

e. obniżenia wysokości wskaźników procentowych, o których mowa w art. 6 ust. 10 

ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych, 

f. określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Pierzchnica lub jednostkom podległym. 

2. Zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 

2021r. 

3. Sprawy różne.  

 

Ad.1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie  dokumentacji 

projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T i poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy drogi w Pierzchniance w kierunku 

Ujen. Dokumentacja projektowa tej drogi jest na ukończeniu. To jest droga powiatowa  

i formalnie musi być uchwała, bo pomoc rzeczowa dla powiatu jest robiona. Koszt tego projektu 

wynosi 31 365 zł. Kosztorysy zostały wcześniej zrobione i udało się w powiecie przeforsować 

żeby ta droga została zgłoszona do dofinansowania. Czy będzie dofinansowanie nie wiadomo, 

ale jak będzie dofinansowanie to na pewno będzie robiona w przyszłym roku. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie  dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T w związku z tym przewodnicząca komisji poddała 

pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie  dokumentacji 

projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T. 
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Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego i poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy dofinansowania budowy dwóch 

zatok przystankowych w Straszniowie Gumienickim, bo od wielu lat jest temat usytuowania w 

tym rejonie przystanków.  Do przystanku usytuowanego na górce w Straszniowie mieszkańcy  

muszą chodzić około 700 m, droga jest ruchliwa, szczególnie w okresie zimowym jak jest 

odśnieżone nie ma gdzie zejść i jest bardzo niebezpiecznie. Zrobiona została przez gminę 

dokumentacja projektowa i przekazana do powiatu. Powiat ogłosił przetarg i z przetargu jest 

cena za wybudowanie dwóch zatok przystankowych 180 tys. zł. Powiat chce połowy 

dofinansowania żeby zrealizować przedsięwzięcie. Powiedział, że wstępnie ma obiecane że 

jakby się udało uzyskać dofinansowanie na budowę świetlicy w Straszniowie to może by ze 

wspólnoty trochę dofinansowali budowę zatok. Część środków na dofinansowanie budowy 

zatok jest z funduszu sołeckiego Straszniowa Gumienickiego, bo tak uchwalili na zebraniu 

wiejskim. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego w związku z tym przewodnicząca komisji poddała 

pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały  

            w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2021 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy  

o omówienie proponowanych zmian. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmniejsza się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 1 115 375,35 zł oraz zmniejsza się plan wydatków o taką samą 

kwotę. Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan 

dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków 

do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2021 roku, w załączniku 

Nr 4 zadania inwestycyjne roczne w 2021 roku, w załączniku Nr 5 dochody i wydatki związane 

z realizacją zadań realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego w 2021r., w załączniku Nr 6 dotacje podmiotowe w 2001 roku i w 

załączniku Nr 7 dotacje celowe w 2021 roku.  

Burmistrz poinformował, że te drogi są przesuwane na przyszły rok ale w tym roku 

przetargi będą ogłoszone i rozpoczęte będą zadania z terminem zakończenia 30 czerwca 

przyszłego roku. Może ceny nie będą takie wysokie, bo dofinansowanie wynosi 60%, to 40% 

wartości inwestycji trzeba sfinansować z własnych środków. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2021 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 
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Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy na rok 2021. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy na rok 2021, który omawiał przed chwilą oraz zmianami w budżecie 

wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza od ostatniej zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Omówił wprowadzane zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza 

Finansowa na lata 2021-2036 i w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 

2021-2024, które szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym 

załącznik Nr 3 do projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2021-2036. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            obniżenia wysokości wskaźników procentowych, o których mowa w art. 6 ust. 10 

ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych i poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z ustawą o dodatkach mieszkaniowych wysokość 

dodatku mieszkaniowego łącznie z ryczałtem na zakup opału stanowiący część dodatku 

mieszkaniowego, jeżeli lokal mieszkalny nie jest wyposażony w instalację doprowadzającą 

energię cieplną do celów ogrzewania, w instalację ciepłej wody lub gazu przewodowego z 

zewnętrznego źródła znajdującego się poza lokalem mieszkalnym wynosi 70% wydatków 

przypadających na normatywną powierzchnię zajmowanego lokalu mieszkalnego lub 70% 

faktycznych wydatków ponoszonych za lokal mieszkalny, jeżeli powierzchnia tego lokalu jest 

mniejsza lub równa normatywnej powierzchni. Rada w drodze uchwały, może podwyższyć lub 

obniżyć, nie więcej niż o 20 punktów procentowych, wysokość wskaźników procentowych. Od 

2004r. obowiązuje uchwała o obniżeniu wskaźnika o 20 punktów procentowych i proponuje 

utrzymać to dalej. Obniżenie wskaźnika powoduje, że dodatek mieszkaniowy jest wypłacany 

niższy. Dodał, że aktualnie dodatek jest wypłacany dla dwóch osób. 



4 

 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie obniżenia 

wysokości wskaźników procentowych, o których mowa w art. 6 ust. 10 ustawy z dnia 21 

czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych w związku z tym przewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

obniżenia wysokości wskaźników procentowych, o których mowa w art. 6 ust. 10 ustawy z dnia 

21 czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych. 

 

Ad.1.f)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Pierzchnica  lub jednostkom podległym i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że autorem projektu jest skarbnik to on udzieli wyjaśnień. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że ten projekt uchwały ma charakter 

porządkowy. Poprzednia uchwała była uchwalona 31 marca 2011r. i upłynęło trochę czasu  

i zachodzi konieczność aktualizacji. Do należności podatkowych stosuje się ordynację 

podatkową natomiast do należności cywilnoprawnych rada posiada delegację ustawową  

do podjęcia uchwały do określenia zasad, sposobu i trybu umarzania odraczania lub rozkładania 

na raty należności mających charakter cywilnoprawny. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia zasad, 

sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Pierzchnica  lub jednostkom podległym  

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Pierzchnica  lub 

jednostkom podległym. 

 

Ad.2.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji informację z wykonania  

         budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 2021r.  

Poinformowała, że informacja z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 2021r. 

została wydana zarządzeniem Nr 271/2021  Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica z dnia  

16 sierpnia 2021r. zmieniana zarządzeniem Nr 276/2021 Burmistrza Miasta i Gminy 

Pierzchnica z dnia 30 sierpnia 2021r. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

realizacji budżetu gminy w pierwszym półroczu 2021r.  

 Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak przybliżył zebranym informację z 

wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 2021 roku przekazaną przez Burmistrza 

zarządzeniami Nr 271/2021 z dnia 16 sierpnia 2021r. i Nr 276/2021 z dnia 30 sierpnia 2021r. 

omawiając realizację dochodów i wydatków wg poszczególnych działów budżetu. 
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Burmistrz Miasta i Gminy oraz Skarbnik Miasta i Gminy udzielali wyjaśnień na 

zadawane pytania przez członków komisji związane z przebiegiem realizacji budżetu  

za I półrocze 2019r. 

Przewodnicząca komisji zapoznała członków komisji z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach, która została wyrażona w uchwale Nr 100/2021 IV Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 13 września 2021r.  

w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Pierzchnica  

za I półrocze 2021 roku. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej postanowił 

zaopiniować pozytywnie przedłożoną informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta i 

Gminy Pierzchnica za I półrocze 2021r. 

Komisja po analizie informacji z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 

2021r. nie wnosiła uwag do realizacji budżetu. 

Przewodnicząca komisji przystąpiła do wypracowania opinii i poddała pod głosowanie kto jest 

za wydaniem pozytywnej opinii o realizacji  budżetu Gminy Pierzchnica za I półrocze 2021r. 

Na 6-osobowy skład komisji w wydaniu opinii wzięło udział 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Pierzchnica 

za I półrocze 2021r. 

 

Ad. 3.Sprawy różne. 

  Członkowie komisji nie występowali w sprawach dotyczących bieżącej działalności 

gminy. 

 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                   Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                      Jadwiga Łopatowska 

 

 


